

6. Replacement of wear and tear parts

Worn out electrodes can be reground several times up to minimum length of 75 mm when standard nozzles are used.

6.2.2 Electrode changing PMW 350-S90/-S180

At these torch designs the electrode can be changed comfortably from the back without dismantling of the welding nozzle. Therefore the complete electrode clamping module is screwed out from the torch and replaced by a new module already prepared.

Generally the predefined electrode clamping module is screwed until the stop into the torch, however, can be varied for the determination of the best electrode position and therefore the best arc characteristics in a range of ± 1.5 mm, also during welding.

For presetting the electrode in the electrode clamping module the electrode setting gauge is screwed on the clamping module until the limit stop. Then the clamping of the electrode will be solved so that you can position the electrode to the stop screw. Finally the electrode will be fixed again.

Worn out electrodes can be reground several times up to minimum length of 110 mm when standard nozzles are used.

6.3 Centering piece changing

The centring piece and the insulating sleeve form a unit. If these parts show a black coating, which cannot be removed anyhow, they have fissures or are damaged in any other way, they have to be replaced.

After removing the nozzle (see chapt. 6.1) the centering piece and the ceramic sleeve can be taken out and checked.

The assembly will be done according to chap. 6.1, starting from point 4.

- After each inspection or the replacement of wearing parts, humidity and possible impurities of the torch chamber have to be removed with oil and fat free compressed air or, at least, 20 seconds long with the function „check gases”.**

6. Замена изношенных частей

Изношенные электроды можно несколько раз перетачивать, пока длина не достигнет минимума, составляющего 75 мм, если используются стандартные сопла.

6.2.2 Замена электрода PMW 350-S90/-S180

В горелках подобной конструкции электрод менять удобно сзади, не снимая сопло сварочной горелки. Таким образом, на горелке полностью отворачивают модуль зажима электрода в сборе и заменяют новым, подготовленным заранее.

Обычно подготовленный модуль зажима электрода заворачивают до упора в горелку, но его положение можно также менять в промежутке $\pm 1,5$ мм, чтобы отыскать наилучшее, в т. ч. с точки зрения характеристик дуги. То же самое можно проделывать в ходе сварки.

Чтобы заранее установить электрод в модуле зажима, на последний до концевого упора наворачивают калибр для позиционирования электрода. Затем зажимают электрод так, чтобы его можно было расположить, обеспечив упор стопорного винта. Конечный этап – повторное закрепление электрода.

Изношенные электроды можно многократно перетачивать, пока длина не достигнет минимума – 100 мм, если используются стандартные сопла.

6.3 Замена центровочного приспособления

Центровочное приспособление и изолирующая втулка образуют единый узел. Если эти детали покрылись нагаром, который никоим образом не удастся счистить, на них появились трещины или иные дефекты, они подлежат замене.

Демонтировать и проверить центровочное приспособление, а также керамическую втулку можно, сняв сопло (см. главу 6.1).

Сборку проводят согласно главе 6.1, начав с пункта 4.

□□□ **Влагу или, возможно, грязь из камеры горелки после каждой проверки или замены изношенных частей необходимо удалить путем продувки обезжиренным и безмасляным сжатым воздухом, по крайней мере, в течение 20 с. Для этого используют функцию «check gases» (проверить газы).**

Руководство по эксплуатации PMW 350/-2/-S90/-S180 -21-